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Prezydent Miasta Gdańska Aleksandra Dulkiewicz 

 

Dotyczy: niezbędnych zmian w zakresie komunikacji Osiedla Ujeścisko w Gdańsku 

4 sierpnia 2022 r w UM w Gdańsku  złożone zostało pismo podpisane przez 462 
osoby. Kierującym pismo była Spółdzielnia Mieszkaniowa Ujeścisko, gdyż do spółdzielni 
kierowane były sygnały mieszkańców w związku z kolejnymi niekorzystnymi dla nas 
zmianami związanymi z inwestycjami, odcinającymi osiedle Ujeścisko od sprawnej 
komunikacji drogowej a Rada Dzielnicy nie podejmowała działań.                                                                                                       

W piśmie zwracaliśmy uwagę, że z chwilą wybudowania Alei Havla straciliśmy 
możliwość bezpośredniego połączenia z ulicą Wilanowską (poprzez skrzyżowanie ze 
światłami ul. Płocka /  ul. Łódzka) i z tego samego skrzyżowania bezpośredniego połączenia    
z ulicą Świętokrzyską (w obie strony - wjazd i wyjazd). Pieniądze wydane wcześniej                
na przebudowę skrzyżowania Płocka – Łódzka-Wilanowska i wyposażenie go w sygnalizację 
świetlną poszły na marne. Próba poprawy stanu, wywołanego powyższymi zmianami            
(w ramach BO), polegająca na budowie pasa do zawracania 10 m przed skrzyżowaniem       
(na łuku Havla w kierunku Łostowickiej), poza kosztami finansowymi niestety nie przyniosła 
w wyniku naszych obserwacji żadnego sensownego efektu.                                
W piśmie z    dnia 12-07-2020 skierowanym do Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni oraz na 
spotkaniach zarządu SM Ujeścisko z Panią Prezydent / jej pracownikami mieszkańcy zwracali 
uwagę na problem komunikacyjny dotyczą mieszkańców osiedla. W sierpniu 2021r              
(po ponad roku oczekiwania) spółdzielnia otrzymała pismo  w którym czytamy, że Gmina 
Miasta Gdańska nie posiada zabezpieczonych środków finansowych na realizację połączenia 
ulicy Płockiej z ulicą Wilanowską i nie zamierza nic w tym kierunku robić. Obecna sytuacja 
znacznie się pogorszyła – kolejne prace związane z projektem Nowa Warszawska (budowa 
tramwaju bez drogi) odcięły osiedle od bezpośredniego wyjazdu z ulicy Przemyskiej na ulicę 
Warszawską.                                                                                                                                                                                         

Wjazd na osiedle z Alei Havla z kierunku ul. Świętokrzyskiej, wobec braku lewoskrętu 
w ulicę Płocką, jest bardzo kłopotliwy. Wymaga sporego objazdu, bądź przez wspomnianą 
wcześniej nawrotkę, bądź przez rondo na ul. Wilanowskiej i powrót na Aleję Havla, przejazd 
w kierunku ul. Świętokrzyskiej, skręt w ul. Łódzką i powrót na wysokość ul Wilanowski          
na skrzyżowanie Łódzka - Płocka.  



Powstały nowe inwestycje (Dwa Tarasy, Płocka Park, Przy Oczkach) i będą powstawać 
kolejne inwestycje (SM Ujeścisko, Robyg, Develia). Natomiast UM w Gdańsku, wydając 
pozwolenia ww na budowy, mimo pełnej wiedzy o ilości mieszkańców danego terenu i jego 
planowanym wzroście, nie podjął decyzji w zakresie zobowiązania inwestorów do 
zapewnienia nowych ciągów komunikacyjnych umożliwiających alternatywny wyjazd              
z Ujeściska. Głównym ciągiem komunikacyjnym dalej jest jedynie ulica Płocka i zasadne         
są obawy, że za chwilę wyjazd z osiedla będzie bardzo ograniczony i utrudniony. 

Zdecydowanie protestujemy przeciwko traktowaniu naszych potrzeb jako 
nieistotnych oraz  uprzywilejowanie innych rejonów kosztem mieszkańców Ujeściska.              
Z odpowiedzi Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni z 7 września 2022 r ( wpłynęło do SM          
19 września 2022 r) wynika, że nic się nie da zrobić ale zapraszani są mieszkańcy na 
spotkanie Komisji ds. bezpieczeństwa i organizacji ruchu drogowego na dzień 19 październik 
2022 r Po raz kolejny UMG pokazał jak mało poważnie nas traktuje odwołując pisemne 
zaproszenie bez wyznaczenia terminu nowego spotkania w okresie pół roku. 

Dodatkowo przy ulicy Łódzkiej powstają nowe budynki mieszkalne (ROBYG) oraz 
zaplanowane jest centrum handlowe. Wyjazd z osiedla i wjazd będzie jeszcze bardziej 
utrudniony. Przywrócenie dwukierunkowego połączenia ulicy Łódzkiej z ulicą Świętokrzyską 
poprawi komunikację osiedla.  

 

W związku z powyższym żądamy: 

 przywrócenia układu drogowego z pełnym dwukierunkowym połączeniem               
ul. Płockiej z ul. Wilanowską 
 

 bezpośredniego zjazdu z Al. Havla (od strony Świętokrzyskiej) w ul. Płocką, wraz           
z uruchomieniem istniejącego (aktualnie wyłączonego) systemu świateł na 
skrzyżowaniu Płocka/Łódzka oraz odpowiednim wydłużeniem i synchronizacją 
cyklu sygnalizacji świetlnej w ramach okolicznego układu drogowego. 
 

 Przywrócenia  dwukierunkowego połączenia ul Łódzkiej z ul Świętokrzyską 
 
 

W załączeniu ……….. kart z podpisami mieszkańców, łącznie …………..podpisów. 

 

 


